

## List of Academic Publications: Professor Gu Minkang, JP

(in reverse chronological order, as at February 2024)

### ● ENGLISH PUBLICATIONS (英文發表目錄)

#### I. *Books in English* (英語書)

1. **Understanding Chinese Company Law**, Hong Kong University Press, the First Edition was published in 2006, 339 pages. The Second Edition was published in July 2010, 389 pages. The Third Edition was published in April 2017, 380 pages.  
(理解中國公司法 (獨著), 香港大學出版社, 2017年第三版, 380頁。)
2. **Antitrust Law and Practice in China and Hong Kong**, Wolters Kluwer, Hong Kong, 2016, 227 pages.  
(中國與香港反壟斷法與實踐 (獨著), Wolters Kluwer, 香港, 2016年, 227頁。)
3. **Tort Law in China**, (DK Srivastava and GU Minkang), Sweet & Maxwell, 2013, 248 pages.  
(中國侵權法 (第二作者), Sweet & Maxwell, 2013年, 248頁。)
4. **Laws Affecting Business Transactions in the PRC** (2nd Author), Kluwer Law International, 2001, 563 pages.  
(影響中國商業運行的法律 (第二作者), Kluwer Law International出版社, 2001年, 563頁。)

#### II. *Book Chapters in English* (英語章節)

5. **Civil Law Legislation and Democracy in China**, in *Whither China's Democracy?* Edited by Joseph Y.S. Cheng, City University of Hong Kong Press, 2011, pp. 101-133.  
(民事立法和中國民主, 載鄭宇碩主編: 《中國民主前路》, 香港城市大學出版社, 2011年, 101-133頁。)
6. **Legal Analysis of Private Enterprises: Taking Guangdong as One Example**, in *Guangdong: Challenges in Development and Crisis Management*, edited by Joseph Y.S. Cheng, City University of Hong Kong Press, 2010, pp. 303-336.  
(私營企業的法律分析: 以廣東為例, 載鄭宇碩主編: 《廣東: 發展與危機管理挑戰》, 香港城市大學出版社, 2010年, 303-336頁。)
7. **Trafficking in Women and Children in China**, in the book, *Global Trafficking in Women and Children* edited by Obi N. I. Ebbe and Dilip K. Das, CRC Press, 2008, pp.55-65.  
(中國拐賣婦女和兒童的現狀, 載Obi N. I. Ebbe and Dilip K. Das主編: 《全球拐賣婦女兒童》, CRC Press, 2008年, 55-65頁。)
8. **Chinese Business Enterprise Law in the Twenty-first Century**, in the book, *China's Challenges in the Twenty-first Century* edited by Joseph Y.S. Cheng, City University of Hong Kong Press, 2003, pp.445-464.

(中國21世紀的商業法律，載鄭宇碩主編：《21世紀的中國挑戰》，香港城市大學出版社，2003年，445-464頁。)

- 9. Can Courts in Hong Kong Examine the Constitutionality of the Legislative Conduct of the PRC?** (co-author), Chapter 11 in the book *Hong Kong in Transition: One Country, Two Systems*, edited by Robert Ash, Peter Ferdinand, Brian Hook and Robin Porter, Routledge Curzon Press, 2003, pp.175-191.  
(香港法院有權審查中國人大立法行為的合法性嗎？(第二作者)載Robert Ash, Peter Ferdinand, Brian Hook and Robin Porter主編：《香港在過渡期：一國兩制》，Routledge Curzon Press，2003年，175-191頁)
- 10. Should Antidumping Duty Be Imposed If There Is A Material Injury – A Comparative Study of Community Interest of the European Union** (1st author), in the Book *WTO and China: The Road to Free Trade* edited by Wang Guiguo and David Smith, the Law Press (Beijing, China), 2002, pp. 207-226.  
(有實質性損害就應該徵收反傾銷稅嗎？—對歐盟“共同體利益”的比較研究(第一作者)，載王貴國和史大偉主編：《WTO與中國：自由貿易之路》，法律出版社(北京)，2002年，207-226頁。)
- 11. Legal Developments and New Challenges in Guangdong Province**, chapter 10 in the Book *Guangdong in the Twenty-First Century: Stagnation or Second Take-off?* Edited by Joseph. Y.S. Cheng, City University of Hong Kong Press, 2000, pp. 233-270.  
(廣東省法制發展和挑戰，載鄭宇碩主編：《21世紀廣東：停止還是第二次起飛？》，香港城市大學出版社，2000年，233-270頁。)
- 12. Chinese Criminal Law**, China Law, book edited by Wang Guiguo and John Mo, Kluwer Law International (London), 1999, pp. 591-642.  
(中國刑法,載Wang Guiguo and John Mo主編：《中國法律》，Kluwer Law International (London), 1999年，591-642頁。)
- 13. Chinese Criminal Procedure Law**, China Law, book edited by Wang Guiguo and John Mo, Kluwer Law International (London), 1999, pp. 643-676.  
(中國刑訴法, Wang Guiguo and John Mo主編：《中國法律》，Kluwer Law International (London), 1999年，643-676頁。)

### *III. English Articles (英語專業文章)*

- 14. Anti-abuse of Intellectual Property Rights Under the Anti-monopoly Law: China's Approaches**, *Frontiers of Law in China*, Vol. 10, No. 3, 2015, pp. 488 – 509.  
(反壟斷法視野下防止智慧財產權濫用，《中國法律前沿》，第10卷，第3期，2015年，488-509頁。)
- 15. A Review of China's Anti-Monopoly Law** (1st Author), *Jindal Global Law Review*, Vol. 2, Issue. 2, March 2011, pp. 191-206,  
(審視中國反壟斷法(第一作者)，*Jindal Global Law Review*，第2卷，第2期，2011年三月，191-206頁。)
- 16. The Free Trade Agreement between China and Korea – What Should Be**

**Included in the FTA?** (1st Author), *The Journal of World Investment & Trade*, Vol. 11, No. 6, Dec., 2010, pp. 1059-1083.

(中韓自由貿易協定：應該包括哪些內容？（第一作者），《世界投資與貿易雜誌》，第11卷，第6期，2010年12月，1059-1083頁。)

- 17. Copyrightable or Not: A Review of the Chinese Provision on “Illegal Works” Targeted by WTO DS362 and Suggestions for Legal Reform** (2nd Author), *Asian Journal of WTO and International Health Law and Policy (SSCI Journal)*, Vol. 4, No. 2, 2009, pp. 335-368.

(是否可以獲得版權：世貿組織DS362對中國法律規定的“非法作品”的決定和法律改革建議（第二作者），《亞洲世貿及國際健康法律與政策雜誌》，第4卷，第2期，2009年，335-368頁。)

- 18. Law and Policy Issues on Sexual Harassment in China: Comparative Perspectives** (2nd Author), *Oregon Review of International Law*, Vol. 11, No. 1, 2009, pp.43-69.

(中國性騷擾的法律和政策：比較觀點（第二作者），《俄勒岡國際法雜誌》，第11卷，第1期，2009年，43-69頁。)

- 19. When Antidumping Becomes Anti “Chinese”: New Features of Western Antidumping Actions**, *the Journal of World Investment & Trade*, Vol. 10, No. 2, 2009, pp.255-268.

(當反傾銷成為反中國時：西方反傾銷新特徵，《世界投資與貿易雜誌》，第10卷，第2期，2009年，255-268頁。)

- 20. A Superior Win and an Inferior Loss: New Developments in Chinese Bankruptcy Laws and Regulations**, *Int. J. Private Law*, Vol. 1, Nos. ½, 2008, pp. 110-136.

(優勝劣汰：中國破產法律和法規的新發展，《國際私法雜誌》，第一卷，第一、二期，2008，110-136頁。)

- 21. Recent Development of Foreign Related M&A in China**, *International Business Lawyer*, October 2004, pp. 222-229.

(中國涉外並購的近期發展，《國際商事律師》，2004年10月，222-229頁。)

- 22. Will An Independent Director Perform Better Than A Supervisor? Comments on the Newly Created Independent Director System in the People’s Republic of China**, *Journal of Chinese and Comparative Law*, vol. 6, No. 1, 2003, pp. 59 -77.

(獨立董事是否好過監事？評中國新近設立的獨立董事制度，《中國與比較法雜誌》，第6卷，第1期，59-77頁。)

- 23. A Model of China’s Uniform Bankruptcy Law – An Understanding of the Supreme People’s Court’s Rules on Issues Concerning Hearing of Enterprise Bankruptcy Cases**, *China Law*, August 2003, pp. 112-115.

(中國統一破產法的典範-理解最高人民法院關於企業破產案件審理規則，《中國法律》，2003年8月，112-115頁。)

- 24. Interpretation of the Basic Law: Viewpoints from a Pure Jurisprudence**, (2nd Author), *Journal of Chinese and Comparative Law*, vol. 5, No. 1, 2001/2002, pp.73-92.

(《基本法》解釋：一種純粹從法理角度的觀點，《中國法與比較法雜誌》，第5卷，第1期，2001/2002年度，73-92頁。)

- 25. Reform of the “Statutory Representative” under Chinese Company Law**, The Company Lawyer, Vol. 21, No. 6, June 2000, pp. 192-196.  
(中國公司法“法定代表人”的改革，《公司律師雜誌》，第21卷，第6期，2000年6月，192-196頁。)
- 26. The Joint Stock Cooperative Enterprise – A New Independent Legal Entity in China**, Hastings International and Comparative Law Review, Vol. 23, No. 1, Fall 1999, pp. 125-147.  
(股份合作制企業－中國新的獨立實體，《黑斯廷國際與比較法雜誌》，第23卷，第1期，1999年秋，125-147頁。)
- 27. The Origins of Chinese Law (Book Review)**, Hong Kong Lawyer, May 1999, pp.75-76.  
(中國法的起源(書評)，《香港律師》，1999年5月，75-76頁。)
- 28. An Analysis of the Legislative Interpretation System in the PRC** (both in English and Chinese), co-author, Hong Kong Lawyer, August 1999, pp.56-63.  
(中國立法解釋制度的分析(合著)，《香港律師》，1999年8月，56-63頁。)
- 29. Acquisition of State-Owned Shares through Chinese Securities Markets: a Way of Privatization?** International Business Lawyer, Vol.27, No. 9, 1999, pp.386-389.  
(通過證券市場取得國有股：一種私有化的途徑？《國際商業律師》，第27卷，第9期，386-389頁。)
- 30. China Incorporated: The First Corporation Law of the People's Republic of China**, (2nd Author), 20 Yale Journal of International Law (1995), pp. 273-308. Reprinted by Tahirih V. Lee, Foreigners in Chinese Law (*book*), start with page 329 (Garland Publishing, Inc., 1997)  
(中國成立公司：中國第一部公司法(第二作者)，《耶魯國際法雜誌》，第20期，1995年，273-308頁。再載Tahirih V. Lee：《外國人看中國法》，Garland Publishing, Inc., 1997，329頁始。)
- 31. Securitization of State Ownership - Chinese Securities Law**, (1st Author), 18 Michigan Journal of International Law, (1996), pp.115-139.  
(國家所有權的證券化－中國證券法(第一作者)，《密西根國際法雜誌》，第18期，1996年，115-139頁。)

## ● CHINESE PUBLICATIONS (中文發表目錄)

### IV. Books in Chinese (中文書稿)

- 32. 逮捕、搜查與扣押的憲法問題：美國的經驗教訓**(獨著)，法律出版社，2009年12月，268頁。  
(**Police’s Arrest and Seizure: American Experiences**, the Law Press, Beijing, 2009, 268 pages.)
- 33. WTO反傾銷法－蘊於實踐的理論**(獨著)，北京大學出版社2005年版，196頁。  
(**WTO Anti-dumping Law: A Theory from Practice**, Beijing University Press, 2005, 196 pages.)

34. 中國刑事訴訟法講話（第一作者），上海交通大學出版社，1986年版。  
**(General Guide to the Criminal Procedure Law of the People's Republic of China, (First author), Shanghai Jiaotong University Publishing House (Shanghai, 1986).)**

**V. Edited Books (編輯書稿)**

35. 第三屆“信用法治·韶山論壇”優秀論文集（譚曼、顧敏康），法律出版社，2021年10月。  
**(Excellent papers of Third Credit Law-Shaoshan Forum Edited by Tan Man and Gu Minkang, the Law Press, October 2021.)**
36. 首屆“信用法治·韶山論壇”優秀論文集（譚曼、顧敏康主編），法律出版社，2019年10月。  
**(Excellent papers of First Credit Law-Shaoshan Forum Edited by Tan Man and Gu Minkang, the Law Press, October 2019.)**
37. 第二屆“信用法治·韶山論壇”優秀論文集（譚曼、顧敏康），湘潭大學出版社，2020年10月。  
**(Excellent papers of Second Credit Law-Shaoshan Forum Edited by Tan Man and Gu Minkang, the Xiangtan University Press, October 2020.)**
38. 《社會信用法概論》（顧敏康、肖偉志），中國計畫出版社，2021年9月。  
**(The Introduction to Social Credit Law, Chief Editor (Gu Minkang), China Planning Press, forthcoming in 2021.)**

**VI. Book Chapters in Chinese (中文章節)**

39. “一國四地”背景下的投資爭端解決，載饒革平主編：《燕園論道看港澳》，北京大學出版社，2014年，268-276頁。  
**(Investment Dispute Resolution under “One Country and Four Regions”, book chapter edited by Rao Geping, Peking University Press, 2014, pp. 268-276.)**
40. 粵港澳緊密合作區的若干法律問題探研，（第一作者）《粵港澳緊密合作中的法律問題研究》（慕亞平主編），中國民主法制出版社，2011年版，第55至67頁。  
**(Legal Obstacles of and Suggestions to the Construction of Closer Cooperative Zone among Hong Kong, Macau and Guangdong, (1st Author) in Mu Yaping (ed.), On Legal Issues under the Closely Cooperation between Guangdong, Hong Kong and Macau, the Press of China's democratic and legal system (Beijing), 2011, pp. 55-67.)**
41. 香港保留“功能組別”的法律依據，《比較法在中國》（劉兆興主編），社會科學文獻出版社，2009年版，第126至132頁。  
**(Legal Basis for Keeping the “Functional Constituencies” in Hong Kong, in Liu**

- Zhaoxing (ed.), *Comparative Law in China* (2009), the Social Science Academic Press (Beijing), 2009, pp. 126-132. )
42. 中國執行反傾銷法的歷史回顧，載莫世健與史曉麗主編：《世貿與公平貿易：當前問題與中國對策》，人民法院出版社（北京），2006年，121-134頁。  
**(Historical Review of Enforcement of Antidumping Law in China**, in Mo Shijian & Shi Xiaoli (ed), *WTO and Fair Trade: Present Problems and China's Countermeasures*, the Press of People's Court (Beijing), 2006, pp.121-134.)
43. 2005年中國智慧財產權刑法保護的評論，載吳漢東主編：《中國智慧財產權藍皮書2005/2006》，北京大學出版社，2007年，265-268頁。  
**(Comments on Criminal Law Protection of Chinese IP Rights in 2005 – From a Viewpoint of a Hong Kong Scholar**, in Wu Handong (ed), *the Blue Paper of Chinese IP Rights 2005-2006*, Beijing University Press, 2007, pp. 265-268.)
44. 大陸在台直接投資的法律問題，載王貴國主編：《大陸、香港、澳門、臺灣經貿安排的研究》，北京大學出版社，2006年，173-189頁。  
**(Legal Issues on Mainland's FDI in Taiwan**, in Wang Guiguo (ed), *A Study of Economic Trade Arrangement among the Mainland, Hong Kong, Macau and Taiwan*, Beijing University Press, 2006, pp. 173-189.)
45. CEPA關於反傾銷問題，載王貴國主編：《區域安排法律問題研究》，北京大學出版社，2004年，169-197頁。  
**(Anti-dumping Issues Under the CEPA**, in Wang Guiguo (ed), *A Study of the Legal Issues Concerning Regional Arrangement*, Beijing University Press, 2004, pp. 169-197. )
46. 歐盟基本權利憲章，載朱錦文主編：《法律與全球化：實踐背後的理論》，法律出版社（北京），2004年4月，295-308頁。  
**(Charter of Fundamental Rights of the European Union**, in Zhu Jingwen (ed) *Law and Globalization – Theories Behind Practice*, the Law Press (Beijing), April 2004, pp. 295-308.)
47. 票據法，《金融法》（強力主編），高等教育出版社，2000年版，第252至312頁。  
**(Law on Commercial Instruments**, chapter 5 of the Book *Financial Law* edited by Qiang Li, the Higher Education Press (Beijing 2000), pp. 252-312. )
48. 儒家法律思想與現代法律思想的衝突，《儒家思想與現代道德和法治（陳鵬生主編）》，吉林人民出版社，1998年版，第59至64頁。  
**(The Conflicts between Confucianist Legal Ideology and Chinese Modern Legal Ideology**, Chen Pengsheng, *Rujia Ideology and Modern Morality and Rule of Law*, pp.59-64, the Jilin People's Press, 1998. )
49. 第十六章，城市環境保護的法制發展戰略，《上海法制發展的戰略研究（何勤華主編）》，復旦大學出版社，1993年。  
**(Developing Strategy of Legal System of City's Environmental Protection**, sixteenth chapter of *Strategic Research of Development of Shanghai Legal System*, Fudan University Publishing House, 1993. )
50. 第十三章，老年人犯罪，《犯罪學原理》（武漢主編），中國政法大學出版社，1993年版。

(**Crimes of Old People**, Thirteenth chapter of Introduction to Criminology, the Publishing House of the Chinese University of Politics and Law, 1993.)

51. 第八章，法制心理，《中國當代法學新思潮》（何勤華總編），上海社會科學院，1991年版。

(**Legal Psychology**, eighth chapter of Contemporary New Ideas of Legal Science in China, Shanghai Academy of Social Science Publishing House, 1991.)

## VI. *Chinese Articles* (中文專業文章)

52. 檢察監督介入行政性失信懲戒的困境與路徑（第一作者），《湘潭大學學報》（哲學社會科學版），第47卷，第6期，2023年11月，81-87頁。

(**The Dilemma and Path of Prosecutorial Supervision Intervention in Administrative Trust-Breaking Disciplinary** (1<sup>st</sup> Author), Journal of Xiangtan University (Philosophy and Social Sciences), Vol. 47, Issue 6, November 2023, pp.81-87.)

53. 論行政性失信懲戒中“履職需要”之界定（第一作者），《湘潭大學學報》（哲學社會科學版），第47卷，第2期，2023年，57-63頁。

(**On the Definition of "Need in Performance of Duty" in Administrative Trust-Breaking Punishment** (1<sup>st</sup> Author), Journal of Xiangtan University (Philosophy and Social Sciences), Vo. 47, No. 2, 2023, pp. 57-63.)

54. 守信激勵的分配正義，《法治社會》，2022年第6期，75-85頁。

(**Distribution Justice of Administrative Credit Incentives**, Law-based Society, No. 6, 2022, pp.75-85.)

55. 公共信用資訊異議制度的立法實踐與優化路徑（第一作者），《求索》，2022年第五期，160-169頁。

(**Legislative Practice and Perfection Route concerning System of Protesting against Public Credit Information**, Seeker, Vol. 5, 2022, pp. 160-169.)

56. 香港國安法的域外效力研究——從香港國安法第38條展開，《首都師範大學學報》（哲學社會科學版），2022年第3期，134-142頁。

(**The Extraterritorial Effect of the Hong Kong National Security Law: Centering on Article 38**, Journal of Capital Normal University (Social Sciences Edition), No. 3, 2022, pp.134-142.)

57. “大信用”背景下的資訊隱私保護——以信義義務的引入為視角（顧敏康、白銀），《中南大學學報》（社會科學版），2022年第1期，41-57頁。

(**Protection of information privacy under the background of “Big Credit” from the perspective of incorporating fiduciary duty**, Journal of Central South University (Social Sciences), No.1, 2022, pp.41-57.)

58. 學前兒童在園安全責任的多方博弈（第二作者），學前教育研究. 2022, (04), 83-86頁。

(**Multi-party game of preschool children's safety responsibility in kindergarten**, Studies in Early Childhood Education, No. 4, 2022, pp. 83-86.)

59. 網路直播主體信用問題及其治理——基於三維信用理論視角（第二作者），鄭

州輕工業大學學報（社會科學版），2022, 23(1): 50-57.

**(Credit issues and governance of webcast subject -Based on the three-dimensional credit theory (2<sup>nd</sup> Author)**, Journal of Zhengzhou University of Light Industry (Social Sciences Edition), Vol. 23, No. 1, 2022, pp. 50-57.)

60. 論粵港澳大灣區企業信用體系合作，《湖湘法學評論》，2021年第2期，115-126頁。

**(The Social Credit System Cooperation of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area**, Huxiang Law Review, No. 2, 2021, pp. 115-126.)

61. 食品安全領域嚴重失信行為認定標準的不足與完善，《河南財經政法大學學報》，2021年第6期，20-30頁。

**(The Insufficiency and Improvement of the Identification Standards for Serious Trust-breaking Behaviors in Food Safety Field**, Journal of Henan University of Economics and Law, No. 6, 2021, pp.20-30.)

62. “黑名單”列入標準的立法審視與完善（顧敏康、白銀），《湘潭大學學報》（哲學社會科學版），第45卷，第1期，2021年1月，101-109頁。

**(Legislative Review and Improvement of “Blacklist Inclusion Criteria (1<sup>st</sup> Author)**, Journal of Xiangtan University (Philosophy and Social Sciences), Vol. 45, Issue 1, January 2021, pp.101-109.)

63. 我國誠信建設法治化核心命題筆談（顧敏康等），《求索》，2020年第3期，13-24頁。

**(Written Conversations about Core Issues of Legalizing Credit Construction by Gu Minkang, Xie Yong, Wang Wei and Shi Xinzhong**, Seeker, No. 3, 2020, pp. 13-24.)

64. 試論社會信用法的學科性質，《中國信用》雜誌，2020年4月，110-114頁。

**(On Discipline Nature of Social Credit Law**, China Credit, 15 April 2020, pp. 110-114.)

65. 信用承諾制度的路徑選擇——從義務注意型信用承諾到失信糾正型信用承諾（顧敏康、白銀），《中國信用》雜誌，2020年12月，110-114頁。

**(Path Selection of Credit Commitment System - From Duty Care Credit Commitment to Dishonesty-Correction Credit Commitment**, China Credit, 15 December 2020, pp.110-114.)

66. 《憲法》與《基本法》共同構成香港特別行政區的憲制基礎，《港澳研究》（京），2018年第1期 第3-13頁；人大複印報刊資料《憲法學、行政法學》全文轉載，2018年08期。

**(Both Constitutional Law and Basic Law Serve as Constitutional Basis of Hong Kong Special Administration Region**, Hong Kong and Macao Journal, No. 1, 2018, pp. 3-13; Reprinted by the Resource Center of Books and Newspapers, Renmin University of China, in Legal Science of Constitution and Administration, No. 8, 2018.)

67. 業主大會瑕疵決定撤銷制度之檢討及完善（第二作者），《法學》，2016年11期，第70-78頁。

**(The System of Canceling a Defective Decision of General Meeting of Proprietors: A Review and Optimization (2<sup>nd</sup> Author)**, Legal Science (Shanghai), No. 11, 2016, pp.70-78.)

68. 商標使用許可增值利益分配與損失分擔（第一作者），《華南師範大學學報：社會科學版》，2015年第3期，第128-134。  
(**Distribution of Added Value and Sharing of Loss in Trademark License Cases** (1st Author), Journal of South China Normal University (Social Science Edition), No. 3, 2015, pp. 128-134.)
69. 零資本制度下的資本維持原則，《人民司法·應用》，2015年第7期，第74-79頁。  
(**Zero Capital System and the Principle of Capital Maintenance**, People's Judicature – Application, No. 7, 2015, pp.74-79.)
70. TPP國企條款對我國國企的影響及對策（第一作者），《中國政法大學學報》，2014年第6期，第145-156頁。  
(**TPP: Its Impact on Chinese State-owned Enterprises and Possible Countermeasures (first author)**, Journal of CUPL (Beijing), Vol. 6, 2014, pp. 145-156.)
71. 反思公司法的幾個基石問題，《法學》，2013年第5期，第80-86頁。  
(**Rethinking A Few Cornerstone Issues of Company Law**, Law Science Monthly, No. 5, 2013, pp.80-86.)
72. 海峽兩岸投資保護協定爭端解決機構選擇，《時代法學》，第10卷，第3期，2012年，64-67頁。  
(**Choice of Dispute Settlement Institution under the Investment Protection Agreement Between the Two Sides of the Taiwan Straits**, Presentday Law Science, Vol. 10, No. 3, June 2012, pp. 64-67.)
73. 競爭政策對競爭法制的影響，《法學》，2011年第9期，第102-108頁。  
(**The Impact of Competition Policies on Competition Law**, Law Science, Vol. 9, 2011, pp. 102-108.)
74. 論香港立法會對附屬法規的否決權（第一作者），《“一國兩制”研究》，2011年第8期，127-132頁。  
(**Exploring Hong Kong Legislative Council's Veto on Subsidiary Legislation**, (1st Author) Academic Journal of the One Country Two Systems, No. 8, 2011, pp.127-132.)
75. 香港立法會調查權界限分析（第二作者），《環球法律評論》，第32卷，第6期，2010年，140-151頁。  
(**On the Limits of Investigation Power of Hong Kong legislative Council: A Comparative Perspective**, (2nd Author) Global Law Review, Vol. 32, No. 6, Nov., 2010, pp. 140-151.)
76. 我國著作權法中的違法作品問題（第二作者），《法學》，2009年第3期，第75-83頁。收入人民大學書報資料中心的《民商法學》（複印報刊資料），2009年第6期。(Issues concerning Illegal Works under the Chinese Copyright Law (2nd Author), the Legal Science (Shanghai), Vol. 3, 2009, pp. 75-83. Reprinted1 by the Resource Center of Books and Newspapers, Renmin University of China, in Legal Science of Civil and Commercial Law”, No. 6. 2009.)
77. 網路性騷擾法律問題初探，《判解研究》，2008年第4輯，1-19頁。  
(**Legal Issues concerning Internet Sexual Harassment**, Journal of Adjudication and

Interpretation Research, Vol. 4, 2008, pp. 1-19. )

78. 我國目前不應當引入美國式的有限責任公司，《時代法學》，2008年，第4期，第112-116頁。  
(**China Shall Not Adopt American LLC**, Presentday Law Science (Shidai Faxue), Changsha, No. 4, 2008, p. 112. )
79. 也論股東派生訴訟，《同濟大學學報》（社會科學版），2008年第3期，第102-109頁。  
(**Shareholder's Derivate Action under the Chinese Company Law**, the Journal of Tongji University (Social Science Edition), Shanghai, Vol. 3, 2008, pp. 102-109. )
80. 評析西方國家對我國出口產品反傾銷的新特點，《上海財經大學學報》，2008年第2期，第40-47頁。  
(**New Features of Antidumping Actions against Chinese Exports by Western Countries**, Journal of Shanghai University of Finance and Economics, Shanghai, Vol. 2, 2008, pp.40-47. )
81. 行政檢查公民的住宅必須使用搜查證，《時代法學》，2007年第4期，第58-64頁。  
(**A Search Warrant Is a Must for an Administrative Inspection to a Suspect's Home**, Presentday Law Science (Shidai Faxue), Changsha, No. 4, 2007, pp.58-64. )
82. 保護被害人權利：刑事司法改革的新里程，《法學》月刊，2007年第6期，第29-37頁。  
(**Protection of Criminal Victims: New Course of Criminal Justice Reform**, Legal Science (Faxue), Shanghai, No. 6, 2007, pp. 29-37. )
83. 憲法權利的深層保護——從垃圾袋的處理說起，《法學》月刊，2006年第7期，第84-88頁。收入人民大學書報資料中心的《憲法學、行政法學》（複印報刊資料），2007年第1期。  
(**Further Protections of Constitutional Rights: Case of Handling Garbage Bags**, the Legal Science Monthly, No. 7, 2006, pp. 84-88. **Reprinted** by the Resource Center of Books and Newspapers, Renmin University of China, in “Legal Science of Constitution and Administration”, No.1 2007. )
84. 對外資並購的法律思考，《公司法律報告》（第3卷）（蔣大興主編），中信出版社，2006年1月，第110-125頁。  
(**Legal Concerns for Foreign Related Merger and Acquisition**, in Jiang Daxing (ed), Report of Corporate Law, Zhongxin Press (Beijing), 2006, pp. 110-125. )
85. 引入判例法，促進司法改革，《法學家》，中國人民大學法學院，2004年第4期，第98—105頁。收入人民大學書報資料中心的《訴訟法學、司法制度》（複印報刊資料），2004年第11期。  
(**Case Law System and Chinese Judicial Reform**, Jurists Review (Fa Xue Jia), No. 4, 2004, pp 98-105. **Reprinted** by the Resource Center of Books and Newspapers, Renmin University of China, in “Legal Science of Procedural Law and Adjudication System”, No. 11, 2004. )
86. 性騷擾的民事責任初探，《時代法學》，湖南師範大學法學院，2004年第3期，第68—73頁。收入人民大學書報資料中心的《民商法學》（複印報刊資料），

- 2004年第10期。又被收入“《中國社會科學文摘》，2005年第一期目錄”  
**(A Preliminary Research on Civil Liabilities of Sexual Harassment in China, the Present-day Law Science (Shidai Faxue), Vol. 2, No. 3, 2004, pp 69-73. Reprinted by the Resource Center of Books and Newspapers, Renmin University of China, in “Legal Science for Civil and Commercial Law”, No. 10, 2004.)**
87. 從澳大利亞法律改革看香港普通法的發展方向，《法學》（上海），（合著，第一作者），2003年第1期，第59—66頁。此文被《中國法學文檔》（第一輯）收入，法律出版社，2005年版，第107-111頁。  
**(The Future Direction of Hong Kong Common Law From the Viewpoint of Legal Reform in Australia (co-authored), Legal Science (Faxue), Shanghai, No. 1, 2003, pp.59-66.)**
88. 香港司法文化的過去、現在和將來，（合著，第一作者），《華東政法學院學報》，第6期，2001年，第16-29頁。  
**(The Past, Present and Future of HK’s Judicial Culture (co-authored), Journal of the East China University of Politics & Law (Bimonthly), No. 6, November 2001, pp. 16-29.)**
89. 質疑上市公司的獨立董事制度，《上海政法幹部管理學院學報》，第18卷第3期，2003年，第92-95頁。此文被收入濱田道代主編的《公司治理：國際借鑒和制度設計》，北京大學出版社，2006年版，第68-78頁。  
**(Question the Independent Director System of Listing Companies, Law Journal of Shanghai Administrative Cadre Institute of Politics & Law, No. 3, Vol. 18, 2003, pp.92-95.)**
90. 《歐盟基本權利憲章》的啟迪，《中國人權》，2002年第4期，第50至54頁。此文經修改後被收入朱景文主編的《法律與全球化—實踐背後的理論》，法律出版社，2004年版，第295-308頁。  
**(Enlightenment of the Charter of Fundamental Rights of the European Union, The Human Rights (Beijing, China), Vol. 4, 2002, pp. 50-54.)**
91. 香港與內地司法協助，《中國法律》，2002年第35期，第24至27頁及第83-88頁。  
**(Judicial Assistance between Hong Kong and Chinese Mainland, the China Law (Chinese –English Bilingual Bimonthly), Vol. 35, 2002, pp. 24-27, and pp. 83-88.)**
92. 以公司法為本，重構外資法體系，《中國國際經濟法論叢》第四卷（陳安主編），法律出版社，2001年版，第448至476頁。**(Restructuring Foreign Investment Laws Based on Company Law, the Journal of International Economic Law (Chief Editor: Chen An), The Law Press (Beijing), Vol.4, 2001, pp. 448-476.)**
93. 試論外商投資股份有限公司的若干法律問題，《中國國際經濟法論叢》第二卷（陳安主編），法律出版社，1999年版，第329至342頁。  
**(Issues On Foreign-invested Joint Stock Companies, the Journal of International Economic Law (Chief Editor: Chen An), The Law Press, Vol. 2, 1999, pp.329-342.)**
94. 香港與內地公司法對股東利益保護和對董事之訴的比較研究，《法學家》（中國人民大學），1999年第4期，第87至92頁。此文被收入人民大學書報資料中心的《民商法學》（複印報刊資料），1999年第4期。  
**(Comparative Research on Protection of Shareholders' Interests and Claims**

- against Directors under Company Laws of Hong Kong and the PRC, Jurists' Review edited by the People's University of China School of Law, No.4, 1999, pp.87-92. Reprinted by Renmin University Library in "Legal Science for Civil and Commercial Law", No. 4, 1999.)
95. 公司法定代表人的比較研究,《華東政法學院學報》(創刊號),1998年,第49至53頁。  
(Comparative Research on Corporate Legal Representative, Journal of the East China University of Politics and Law, First Issue 1998, pp.49-53.)
96. 中國欲實行產權交易必先明確產權界線,《經濟與法律》(香港),1998年第5期,第64至65頁。  
(The Precondition for Trade of Property is to Clearly Define Property Rights in China, Economy and Law (HK), vol. 5, 1998, pp.64-65.)
97. 衛生院構成侵犯名譽權行為嗎?——概述名譽侵權行為之構成,《法學》,1997年第11期,63-65頁。  
(Does the Hospital Infringe the Right of Reputation? Introduction to the Structure of Infringement of Reputation, Law Science Monthly edited by the East China University of Politics and Law, pp.63-65, No. 11, 1997.)
98. 從合同法角度看“請勿一稿兩投”之弊端,《南京大學法律評論》,1997年第2期,143-145頁。  
The Downsides of “No Multisubmission” From the Angle of Contract Law, Law Review edited by the Nanjing University, pp.143-145, Fall of 1997.)
99. 香港公司法關於董事的受託人義務,《政治與法律》(上海社會科學院),1997年第3期,第30至31頁。(The Fiduciary Duties of directors under Hong Kong Company Law Legal Magazine edited by the Institute of Law, Shanghai Academy of Social science, No. 3, pp.30-31, 1997.)
100. 簡述香港普通法的保留和發展,《北大法學》,1997年第4期。  
(Introduction to the maintenance and Development of Hong Kong Common Law System, 4 Peking University Law Journal, 91, (1997) )
101. 聯合國預防與控制犯罪委員會等15個詞彙,《國際法大辭典》,湖南出版社,1995年,846-850頁。  
(United Nations' Committee on Crime Prevention and Control and other 15 phrases in the Big Dictionary of International Law (book), pp.846-850, Hunan Publishing House, 1995.)
102. 兩種社會制度統一後西德的犯罪問題,《刑偵研究》,1993年。  
(Criminal Problems in West Germany After Two Different Social Systems United, Criminalistic Research, Magazine of East China University of Politics and Law, 1993.)
103. 社會主義初級階段犯罪根本原因,《青少年犯罪問題》,1989年。  
(Basic Causes of Crime at the Primary Stage of Socialism, Problems of Juvenile Delinquency, Magazine of East China University of Politics and Law, 1989.)
104. 衡量罪犯是否被改造好的標準,《法學研究生》,1986年。  
(The Standard for Assessing Whether an Offender Has Been Rehabilitated Well, The Postgraduate Student of Law, Magazine of East China University of

Politics and Law,1986.)

105. 犯罪行為研究方法的基本原則，《上海研究生論文集》，1986年。  
(**Basic Principles of Methodology for Study of Criminal Activities**, The Collection of Theses Written by Postgraduate Students of Shanghai, 1986.)

● **PUBLICATIONS IN OTHER LANGUAGES**（其他語言文章）

106. **Anti-dumping Action against Chinese Shoes (in Japanese)**, in a Japanese Journal, A case study report on the possibility of taking anti-dumping measures, by the Fair Trade Center, Tokyo Japan, March 2007, pp 113-124.  
(對中國鞋的反傾銷措施（日語），公平貿易中心：《反傾銷措施可行性案例研究報告》，東京，日本，2007年3月，113-124頁。)